Pravidla výslovnosti
Přízvuk
a) - A, - E, - O (+M, +S, + NS) = přirozený přízvuk na 2. slabice od konce
např. a casa, a tarde, o povo, as partes

b) – I, - U (+M, +S, + NS), souhlásky, diftongy = přirozený přízvuk na poslední slabice

např. o peru, o perdigão, Portugal

Psaný přízvuk:
a) ´  - např. o pássaro 
b) ^ - např. o pêssego
c) ` - např. à

B) Ústní samohlásky a dvojhlásky 
I
např. o buriti
U
např. o cogumelo 
A
i) a parte
ii) fazer 
!!! falamos – falámos
 E
i)  o café
ii) a tarde
iii)  o pêssego
O
i)   o pó
ii) o porco 
iii) pôr 
!!! a avó – o avô

Dvojhlásky
o pai, o céu, o leite
!!! pais - país

C) Nosové samohlásky a dvojhlásky
např. lá – lã
sim, bom, atum
empanada, encontrar, ambos
!!! falam, comem
o cão, a mãe, ele põe
D) Souhlásky
C
i) CE, CI 
např. a cebola, o cinema
ii) CA, CO, CU, C+souhláska
např. a cara, o porco, o cravo

Ç
např.a calçada

G
i)  GE, GI
např. a girafa, o gelo, o gengibre 
ii) GA, GO, GU, G+souhláska
např. o galo, a gripe, a goma 
iii) GUE, GUI
např. a guerra, a guitarra
iv) GUA, GUO
např. a Guarda

H
např. o homem, o hotel
J
např. a janela, hoje 
Q
i)  QUE, QUI
např. quem, querer, química
!!! tranquilo
ii)  QUA, QUO
např. a qualidade, a quota

R
i)  r-, -rr-
např. a rua, a guerra 
ii) - r, -r-
např. falar, Carlos
!!! o carro - caro

S
i)  -s- 
např. a casa
ii) s-, -ss-, souhláska+s
např. a sede, o pássaro, a universidade

iii) - s, s+souhláska neznělá
např. as casas, o castelo
iv) s+souhláska znělá
např. mesmo, o asno
v) vázání slov
např. casas amarelas
         casas pequenas
[bookmark: _GoBack]         casas bonitas

X
i) např. o xisto, México, puxar
ii) např. tóxico, fixar
iii) např. próximo, máximo
iv) předpona EX
např. exatamente
         extremo
         ex-marido
Z
i) z-, -z-
např. zero, fazer 
ii) -z
např. a paz, feliz

E) Spřežky
CH
např. a chuva
LH
např. o telhado 
NH
např. eu tenho

